

Class in the mountains 高山上的課程



Spanning Taoyuan, Luigui, and Maolin districts in Kaohsiung region, with tall mountains, valleys, meandering rivers, waterfalls, ravines, and hot springs deep within the Central Mountain Range, and home to the Bunun and Rukai tribes of the Taiwanese aborigines--- the Maolin National Scenic Area has rich natural resources and a world-class valley where butterflies overwinter and attract tourists to explore its greenery. In the indigenous villages, there are slate houses, a drawbridge, cultural ceremonies, and unique cuisines, which are a Mecca for tourists who want to experience the culture of Taiwanese aborigines.

茂林國家風景區，橫跨高雄的桃源區，六龜區和茂林區，在中央山脈深處，有著高大的山脈和山谷、蜿蜒的河流、瀑布、溝壑和溫泉，也是台灣布農族和魯凱族部落的傳統故鄉；該區域擁有豐富的自然資源、世界一流的山谷，並有蝴蝶到此過冬，吸引著遊客探索綠色植被景觀；而在原民部落的石板屋、吊橋、文化儀式和獨特美食，是體驗台灣原住民文化的必訪之地。

英語園地



NKUST has shown its commitment to USR (University Social Responsibility) by mobilizing undergraduates and postgraduates to engage in the social projects. 「安居桃花源·港都山線韌性城鄉營建計畫」 practiced in the aforementioned regions demonstrated our efforts to promote community development. Students, professors, and community members came together to take collective actions and generated solutions to common problems in the communities.



高科大動員大學生和研究生，參與當地社區計畫，落實 USR（大學社會責任）計畫的承諾。高科大在上述提到的地區執行了傑出的 USR 「安居桃花源·港都山線韌性城鄉營建計畫」，為當地社區發展盡一份心力。學生、教授和當地社區民眾，齊心協力進行集體合作行動，為社區常見問題提供解決方案。



Vocabulary and phrase

1. meander (河流、道路等) 蜿蜒；迂迴曲折

【Example】 We took a gravel road that meandered through farmland.

我們走上了一條蜿蜒穿越農田的石頭路。

2. ravine 溝壑；山澗；峽谷

【Example】 The police are still unable to establish what caused the trucker to careen into the ravine.

警察仍然無法確定是什麼原因導致卡車司機墜入峽谷。

3. slate 石板

【Example】 In the past, people used pieces of slate, a kind of rock, to write on with chalk.

人們在以前會在石板片上用粉筆書寫。

4. Mecca 麥加，沙烏地阿拉伯一座城市；引申為眾人渴望去的地方

【Example】 Thailand has become the tourist mecca of Asia.

泰國已經成為亞洲旅遊勝地。

5. commitment 承諾；託付；交託；委任

【Example】 We're looking for a partner willing to make a long-term commitment.

我們正在尋找能夠承諾長期合作的夥伴。

6. mobilize 動員；調動；集合

【Example】 The whole community mobilized and helped them rebuild their home.

整個社區動員起來，並幫助他們重建了家園。

◎秘書室公關組 許世函副理撰寫
外語教育中心 唐綺霞老師編審